

民勤县生态经济功能区划

刘伟,石惠春,何剑

西北师范大学地理与环境科学学院

Eco-Economic Functional Regionalization of Minqin County in Shiyang River Basin

LIU Wei, SHI Hui-Chun, HE Jian

College of Geography and Environment Science, Northwest Normal University

[摘要](#)

[参考文献](#)

[相关文章](#)

Download: [PDF \(759KB\)](#) [HTML 1KB](#) Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) [Supporting Info](#)

摘要 在分析石羊河流域下游民勤县生态经济系统结构与功能的基础上,建立生态经济功能区划指标体系,利用系统聚类方法对民勤县生态经济系统进行功能区划,将民勤县分为东北部沙盐地灌溉农业区、中心城镇综合发展区、西北部荒漠地生态保护区、东南部生态农业区和中部沿河农林牧业发展区5个功能区,并分析了民勤县各区域生态经济系统的结构与功能特点、改善途径及区域发展方向。

关键词: 生态经济 功能区划 系统聚类分析 石羊河流域 民勤县

Abstract: Based on analysis of structure and functions of the eco-economic system of Minqin County, which is located in the lower reaches of the Shiyang River Basin, an indicator system was established for regionalizing of the eco-economic system of the county by function, using the system clustering method. The county was divided into five zones: the northeast irrigated agricultural zone of sandy saline soils, the central town comprehensive development zone, the northwest desert ecological protection zone, southeast ecological agricultural zone, and central riparian agro-forest-animal-husbandry development zone. The characteristics of the structure and functions of the eco-economic systems of the zones, approaches to improvement of the eco-economy systems and orientation of the development of the zones are discussed.

Keywords: eco-economic functional regionalization system clustering analysis Shiyang River Basin Minqin County

Received 2012-12-12; published 2013-05-25

Fund:

国家自然科学基金(41161022)

Corresponding Authors: 石惠春 西北师范大学地理与环境科学学院 Email: shc8@163.com

About author: 刘伟(1987-),男,山西大同人,硕士生,主要从事生态经济及旅游资源开发规划与管理方面的研究。E-mail: lw200611402030@126.com

引用本文:

刘伟,石惠春,何剑.民勤县生态经济功能区划[J] 生态与农村环境学报, 2013, V29(3): 386-389

LIU Wei, SHI Hui-Chun, HE Jian. Eco-Economic Functional Regionalization of Minqin County in Shiyang River Basin[J] Journal of Ecology and Rural Environment, 2013, V29(3): 386-389

Service

- [▶ 把本文推荐给朋友](#)
- [▶ 加入我的书架](#)
- [▶ 加入引用管理器](#)
- [▶ Email Alert](#)
- [▶ RSS](#)

作者相关文章

- [▶ 刘伟](#)
- [▶ 石惠春](#)
- [▶ 何剑](#)